



534 / Loutkové divadlo Kvítko roku 1988 zahájilo činnost na stálé scéně hrou svého zakladatele Miloslava Pejřila *Jak Rozárka Vondrová vysvobodila všechny, co mohla*.

hrou *O velkém Ivanovi a likvidaci fundusu*. 1935-1937 *Dělnické loutkové divadlo DTJ*, přípravy zah. rok před prvním představením. Celé vybavení včetně loutek si vytvořili sami. Loutky představovaly konkrétní typy občanů a jejich pracovní zařazení. Kašpárek měl navíc rudý šátek a místo Kalupinky pionýrka Soňa. 29 loutek uloženo v místním M. 1935 zah. *Zázračná formulka* (M. Čebišová-Spitzerová, úprava hry pro živé herce), h. U Nádraží na vlastním jevišti. Na repertoáru pohádky v autorských úpravách, hry místních autorů, inspirované současnými událostmi, např. *Jeník hledá vysílačku* (J. Vávra), *Vražda ing. Formise v hotelu Záhoří na Zbraslavi*, pro dospělé např. *Revue ahoj* (J. Kaucký, zde hlavičky Hitlera a Stalina). Do zákazu sehráli 40 představení s 30 hrami.



535 / Loutkové divadlo Kvítko, J. Kment: *Čertimlín*.

LS Kvítko zal. 1977 z iniciativy Mil. Pejřila, 8 členů, zřizovatel MěKS. Mobilní scéna vlastní výroby, maňásky, javajky, centrum činnosti po 10 let v kině v Žalově, zah. *O pyšné base* (Cinybulk). Každoroční účast v okr. a kraj. přehlídkách. 1987-1988 stálá scé-

na v Nádražní ulici, 60 míst. Zah. *Jak Rozárka Vondrová vysvobodila všechny co mohla* (M. Pejřil). Zde i 2002, 10 členů, zaměření na děti předškolního věku. Vrchol činnosti v 80. letech, 30 aktivních členů včetně dětského souboru a 10 externistů. 2001 pořádal festival LD jako součást výstavy z historie loutek a loutkářství ve Středočeském muzeu.

INFORMACE pro MČAD zprac. Alice Dubská. Rkp. 2000. Miloslav Pejřil. Rkp. 2002. PC ART.

DČD IV, obr. s. 434: Loutka proletáře z LD v Roztokách. 1932.

ČESANÁ, R.: Loutkové divadla Volného sdružení pěti pražských žup do konce roku 1930. L. 1931/32, s. 70.

DĚLNICKÉ loutkové divadlo v Roztokách u Prahy 1935-1937.

Rozmnožený tisk pro výstavu. Oblastní muzeum v Roztokách u Prahy. 1971. 3 s. kART.

DUDKOVÁ, M.: Příspěvek k dějinám novodobého loutkového divadla. Dělnické loutkové divadlo v Roztokách u Prahy 1935-1937. Rigorózní práce. Praha, FF UK, katedra etnografie a folkloristiky 1968.

ROZTOKY, o. Rakovník

1948 *TJ Sokol* v sále U Hornofň Vlast máti až nás zavolá (Fr. Balej) k oslavě narozenin TGM. 1956 *Dkr* doplněn novými členy, sehráli *Vojnarku*. 1958 ustaven *DS ZV ROH TO*, Svátek pana ředitele, dále *Revizor*. Za necelé 3 roky 9 her, 24 repríz v místě i okolí. 1960 pásmo *Deset dnů*, které oťráslý světem, postup do kraj. soutěže MJF. 1960 se hrou *Přísaha* též účast v kraj. přehlídce v Mělníku i v CP vesnických DS.

INFORMACE pro MČAD: Mistopis okresu zprac. Ludmila Tesařová. Rkp. 1998. kART.
Obecní kronika.

ROZTOKY U JILEMNICE, o. Semily

Dkr 1870 *Nalezenec*, téhož roku 5 představení. 1871 h. 2x, 1872 3x, 1873-1875 28x. 1887 zal. *SDO Tyl*. Během let 30-50 členů, 1887-1902 57 her. 1902 nové jeviště, návrh a malby J. Lev z Jilemnice. 1902-1913 50 her, některé opakovány. 1913 postavena sokolovna a Tyl se stal *DO Sokola*. První představení 1913, do 1917 9 her. 1918-1938 činnost zesílila, ročně průměrně 8x. 1918-1930 66 her. Za okupace činnost zcela ustala. Po 1945 obnovení *DO Sokola*, h. doma i v okolí. Ročně 1-2 premiéry, vždy alespoň dvě reprízy. 1970 po smrti ved. a r. Jos. Staňka zanikl. *Katolická jednota* h. v hostinci V. Luňáka v Tamplí, 1929 přeložila div. činnost do většího sálu, kde dříve h. Tyl. 1946 *Recitační soubor SČM*.

INFORMACE pro MČAD: Mistopis okresu zprac. Václav Votoček. Rkp. 1998-2000. kART.

SÚA: Podání českých DS 1856-1948. Soupis v databázi MČAD.

ROZTOKY U SEMIL, o. Semily

V prvních letech 19. století v konvenci *sousedského divadla* na místní louce hra *O Josefovi a jeho bratrích*. Později tu hostovali sousedští h., patrně ze Stanového. 1892 *ČOJ Svornost*, h. U Housů, ročně 5-6 her. 1905-1913 32-53 členů, činná i 1918-1945. 1920 *DS Sokol*. Hrál také U Housů, průměrně 3 hry ročně. 1925 též v přírodě na prostranství u roztockého mlýna. 1921 U Housů stálé jeviště. V 30. letech některá představení *ČOJ* společně s *DS Sokol*. I zpěvohry a operety. 1944 73 členů. 1950 *ČOJ* ukončila činnost. Herci 1956-1957 přešli do *DS OB*. Téhož roku činnost skončila. *DS Sokol* zrušen 1960.

INFORMACE pro MČAD: Mistopis okresu zprac. Václav Votoček. Rkp. 1998-2000. kART.

DČD I, s. 328 (mapa není přesná).

MAPA sousedského divadla Horního Pojizeří viz MČAD I. díl, s. 33. RON, Vojtěch: Heslo z připravované České divadelní encyklopedie, Biografického slovníku, DÚ: Svoboda Navarovský, Václav Antonín. Obsahuje výklad a bibliografii. PC ART.